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VERSLAG RAADSCOMMISSIEVERGADERING FINANCIËN EN VEILIGHEID 
 
FV: F&V nr. 10/03 
Datum: 3 februari 2010 
Plaats   Oude raadzaal 
Tijd: 20.00 – 22.20 uur 
 
Aanwezig: dhr. J.A. Marion (voorzitter), dhr. B. Oost (PvdA), dhr. S.W. Telgt (PvdA), mw. L.R. van 
Gijlswijk (SP), mw. H. Rademaker (SP), dhr. J. Seton (CDA), dhr. D. de Haan (GroenLinks), dhr. 
M.T. Gijsbertsen (GroenLinks), dhr. J.M. van Keulen (VVD), dhr. P.J.R. van der Wilt (D66), dhr. S.S. 
Huisman (ChristenUnie), dhr. S.T. Antuma (Student en Stad). 
Namens de griffie: mw. I. Bolle (plv. griffier), dhr. W.T. Meijer (commissiegriffier). 
De burgemeester dhr. J.P. Rehwinkel en de wethouder mw. C.T. Dekker. 
Verder aanwezig: dhr. Dros (korpschef), mw. Pennings (districtschef). 
Afwezig m. k.: dhr. R.P. Prummel (Stadspartij), mw. B.G. de Boer (VVD). 
Verslag: dhr. Z. Jeuring (Notuleerservice Nederland). 
Inspreker bij agendapunt B.1. ‘De agent aan het woord’: dhr. Kamps op persoonlijke titel. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
A.1. Mededelingen voorzitter/portefeuillehouders 
De voorzitter: 

• Agendapunt B.1.: de commissie heeft antwoorden op vragen van de SP ontvangen. 
De burgemeester antwoordt op een eerdere vraag van mw. Van Gijlswijk: 

• Contact met dhr. Elzenga van Enexis over gaslekken: er is sprake van minder gaslekkages. 
Enexis is bezig met het saneren van huisaansluitingen. 

Wethouder Dekker: 
• Agendering weerstandsvermogen: afspraak is dit bij de begrotingsbehandeling te doen. 

 
A.2.  Vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.3.  Vaststelling LTA en lijst van moties en toezeggingen 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• Motie inkomsten reclameobjecten is al lang uitgevoerd en kan van de lijst. 
Verder ongewijzigd vastgesteld. 
 
A.4.  Conformstukken 
Raadsvoorstel Verkiezingen 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Aan twee verzoeken is voldaan: toegankelijkheid stemlokalen en verkiezingstaxi’s. 
Het raadsvoorstel gaat als conformstuk naar de raad van 17 februari 2010. 
 
A.5.  Rondvraag 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Moesstraat en de inplaatsing van delinquenten: het informeren van bewoners verliep niet goed. 
Heeft het college gebruikgemaakt van de operatie ‘achtertuin’ en wat zijn de vervolgstappen? 

De burgemeester antwoordt: 
• Het college heeft verantwoordelijkheid en constateert dat het anders had gekund. Er is een 

vervolgbijeenkomst gepland. Wethouder Visscher is er druk mee bezig. 
Wethouder Dekker voegt toe: 

• Over de operatie ‘achtertuin’: voor de Moesstraat is deze aanpak goed bruikbaar. Wethouder 
Visscher is hiermee al aan de slag. 

 
B.1. ‘De agent aan het woord’ – uitkomsten van een enquête onder Groningse politieagenten 
(onderzoek van de SP-fractie) 
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Mw. Van Gijlswijk (SP) gaat in op de resultaten van het onderzoek van de SP onder agenten: 
• De enquête is gehouden onder 288 agenten uit de stad Groningen. 
•  De resultaten zijn alarmerend. Een debat is nodig. 
• De rijksbezuinigingen brengen de veiligheid nog verder omlaag. De SP wil samen met andere 

partijen optrekken tegen de bezuinigingen. 
• De SP is blij dat de burgemeester en de korpsleiding de signalen serieus nemen. 
• Onderzoeken van de politie zelf worden door agenten vaak anders ingevuld. 

Dhr. Van Keulen (VVD): 
• Het onderzoek en de resultaten zijn nauwelijks de moeite waard om erover te praten. De 

gestelde vragen zijn bij de fracties niet bekend. 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• De burgemeester gaat ervan uit dat de enquête onder provinciale agenten is gehouden. 
Dhr. Seton (CDA): 

• Wil serieus op de resultaten ingaan, maar ook op het aspect representativiteit. 
Mw. Van Gijlswijk (SP) gaat in op de bevindingen uit het onderzoek: 

• Politie in wijk en buurt: de gehele raad wil dit graag. Het college beantwoordt vragen hierover 
niet altijd even duidelijk. Graag een nadere reactie van het college. Kan Groningen eigen 
middelen inzetten? 

• De kloof tussen leidinggevenden en de werkvloer is een punt van aandacht. 
• Wordt door medewerkers altijd aangifte gedaan van bedreiging en mishandeling? Zo niet, is 

het mogelijk dat de werkgever de aangifte doet? 
• Er is een voorstel van de SP over openbare orde en veiligheid en informatie aan het publiek. 

Wil het college op dit voorstel terugkomen? 
• Graag nog een antwoord op de vraag over de toelage voor de korpschef. 
• Internationale uitwisseling van kennis: wat is hiervan de meerwaarde en horen de kosten niet 

te worden gedragen door het ministerie? 
• Vreemd dat de gevolgen van de rijksbezuiniging voor de formatie nog niet kunnen worden 

aangegeven. Klopt het wat de burgemeester zegt dat blauw echt zal worden ontzien? 
• Zijn de andere fracties bereid een manifest tegen de rijksbezuinigingen te ondertekenen? 

 Dhr. Seton (CDA): 
• Heeft waardering voor het initiatief om dit onderzoek te doen. Het CDA wil de 

representativiteit bekijken. Feit is dat 16% van de Groningse agenten heeft meegedaan aan het 
onderzoek. 

• De agenten in de wijk: ook het CDA is daar bezorgd over. Politieposten in de wijk zijn 
financieel niet haalbaar. De inzet van eigen middelen van de stad is een discussie waard. 

• Complimenten voor de brief van het college. 
• Reactie op de vragen van de SP: het CDA is niet voor de rijksbezuinigingen en wil graag meer 

weten over de ondertekenaars en het doel van het manifest. 
Dhr. Van der Wilt (D66): 

• Is het eens met de vraag van dhr. Seton over de representativiteit. 
• Werkdruk wordt erkend als probleem. De politiek kan soms keuzes bij de inzet van de politie 

maken. 
• D66 ziet geen aanleiding een manifest te tekenen. Discussie is mogelijk over de Groningse 

inzet en waar accenten moeten worden gelegd. 
Dhr. Telgt (PvdA): 

• Is het eens met de vraag van het CDA over de representativiteit. De raad had het volledige 
onderzoek inclusief de vragen moeten krijgen. 

• De PvdA wil al heel lang meer buurtagenten. Dat is een Groningse discussie. 
• Rijksbezuinigingen bestrijden is prima en een manifest ondertekenen is nog niet aan de orde. 

Dhr. De Haan (GroenLinks): 
• De fractie heeft de vragenlijsten op internet opgezocht. 
• De fractie herkent de belangrijkste klacht: het administratieve werk is te omvangrijk. De 

politieke bemoeienis leidt vaak tot meer regels, vooral vanuit Den Haag. 
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• De prioriteiten van de raad zijn al jaren dezelfde. 
• Agenten in de buurt: het is opvallend dat sommige korpsen dat voor 100% hebben. Dit is een 

goed thema voor de nieuwe raad. 
• Quota: gelukkig is dat niet populair. 
• Bezuinigingen: GroenLinks is tegen en wil ook in Groningen meedoen aan het verzet. 

Dhr. Van Keulen (VVD): 
• Veiligheid is belangrijk voor de VVD. De fractie is het eens met de woorden van dhr. Seton, 

dhr. Telgt en dhr. Van der Wilt. Men moet altijd kijken hoe de inzet kan worden verbeterd. In 
hoeverre kan de raad hier invloed op hebben? Kan de burgemeester aangeven waar de raad 
wel en niet over gaat? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• De opmerkingen over representativiteit zijn vreemd: elke klacht is er een teveel. 
• De agent in de buurt: het signaal is duidelijk. De fractie vindt dit belangrijk. Het is een wens 

van de inwoners. Als klopt wat de inspreker zegt, is dit een punt van zorg. 
• Beloningen: er moet transparantie zijn. 
• Bezuinigingen: het is voor de fractie een Groningse discussie. 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Over representativiteit: na elk onderzoek vinden debatten plaats, los van de deelname. 
• De uitkomsten van het onderzoek zijn zorgelijk, maar de conclusies zijn niet verrassend.  
• Lokaal kunnen prioriteiten worden gesteld, maar veel zaken spelen landelijk. Een discussie in 

de nieuwe raad is nodig. 
• Het zou goed zijn werkbezoeken voor raadsleden verplicht te stellen. 
• Het is goed als de leiding meer op de werkvloer aanwezig is. 
• Wat betreft de vragen van de  SP over de bezuinigingen: er wordt contact opgenomen met de 

TK-fractie. Een manifest wordt niet gesteund. 
De burgemeester: 

• Het college wil elk signaal serieus nemen en heeft dat gedaan. 
• Over de inspreker en het weigeren van klachten over de politie: elke klacht komt bij de 

korpsbeheerder en wordt serieus behandeld. Er zijn voorbeelden van onderzoek zonder dat er 
een klacht of een aangifte is. 

• Iedereen heeft de pet van de agent op: iedereen wil dat de agent in de buurt aanwezig is, 
iedereen wil geen bezuinigingen. 

• Politie wel of niet volledig in de buurt: Groningen presteert landelijk het beste, zo blijkt uit 
onderzoek, en wil de beschikbaarheid en inzetbaarheid nog verder verbeteren. 

• Het is staand beleid dat altijd aangifte wordt gedaan bij bedreiging of mishandeling van 
agenten. Zie de gebeurtenissen bij Oud en Nieuw. 

• De toelage van de korpschef is door de vorige burgemeester toegekend. De burgemeester is 
vooralsnog van mening dat de toelage zorgvuldig en redelijk is. Er loopt een landelijk 
onderzoek en de resultaten daarvan worden afgewacht. 

• Via de WOB-route wordt vooral technische informatie verstrekt over de vragen van de SP. 
Andere informatie werd zo snel mogelijk verstrekt. 

• Rijksbezuinigingen: Groningen wil met de eigen aanpak doorgaan, inclusief zo veel mogelijk 
blauw op straat. Zie de oudejaarstoespraak van de korpschef. Groningen wil de inzet voor 
noodhulp, terugdringen geweld en het opsporen van ernstige misdrijven overeind houden. 

• Is het ermee eens dat de regel- en organisatiedruk erg groot is geworden en dat de bureaucratie 
moet worden teruggedrongen. Nederland schiet op verschillende terreinen door. 

• Veiligheidsniveaus: bij het nieuw integraal veiligheidsbeleid wordt erover gesproken. 
• Kosten van internationale samenwerking: het is landelijke prioriteit, met lokale accenten. 
• Het werken vanuit buurtpanden: het gebeurt zo nu en dan, zie het Oosterpark. 

Dhr. Dros (korpschef): 
• Buurtagenten: uit landelijk onderzoek blijkt dat de wijkagent te weinig in de wijk is. Het 

Groningse korps is relatief gezien een van de beste wat betreft de beschikbaarheid van de 
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buurtagent in de wijk. Er is steeds een gevecht om de prioriteiten. Er bestaat geen verschil in 
opvatting over het belang van de buurtagent. 

• De korpschef herkent de signalen uit het onderzoek. Het medewerkers tevredenheidonderzoek 
onder het personeel is anoniem. 

• Leiding-werkvloer: de Groningse politie heeft de discussie en het debat georganiseerd. 
• Geweld tegen agenten en hulpverleners: een ernstig en onacceptabel probleem. De 

korpsleiding reageert erop. De korpschef roept de politiek op de discussie te voeren aan de 
voorkant. 

• Over de inspreker: het onderzoek van OBCM was broddelwerk. 
 
B.2. Jaarwisseling 2009-2010 (collegebrief 14 januari 2010) 
Dhr. Van Keulen (VVD): 

• De activiteiten samen met de horeca zijn goed verlopen. 
Dhr. Seton (CDA): 

• Een relatief rustige jaarwisseling, een goed resultaat. De samenwerkende partijen zorgen voor 
een goede organisatie. De organisatie staat goed overeind. Er waren wel meer meldingen. 

• Er is meer politie en minder KPLD ingezet: is dat toeval of is het beleid? 
• Snelrecht: wat waren de uitkomsten? 
• Schade verhalen: gebeurt dit? 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Hard aanpakken van mensen die hulpverleners bejegenen. 
• Waarom is minder KLPD ingezet? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• Is het eens met de eerste opmerking van de dhr. Huisman. 
• De fractie is tevreden over de aanpak bij de jaarwisseling. 

Dhr. Telgt (PvdA): 
• Complimenten voor de goede gang van zaken. Het is prima dat nieuwe activiteiten zijn 

gedaan. 
Dhr. De Haan (GroenLinks): 

• Er is altijd veel inzet nodig om het ‘relatief rustig’ te houden. 
• Martiniplaza wordt niet gemist. Hij is blij dat de horeca het overneemt. 

Mw. Rademaker (SP): 
• Camera’s en hotspots: zijn dat andere plekken dan waar camera’s normaal hangen?  
• Klachten over de ME: wat is hiermee gedaan? 
• De entreeprijs bij de horeca was soms 50 euro. Bestond hierover een afspraak? 

De burgemeester reageert: 
• De organisatie staat inderdaad goed en geeft vertrouwen. 
• Het hebben van meerdere activiteiten in de binnenstad is prima verlopen. 
• Entreeprijzen: voor de doelgroepfeesten was de afspraak maximaal 15 euro. 
• Inzet KLPD: de gemeente is afhankelijk van wat wordt aangeboden. 
• Schade verhalen gebeurt alleen bij daders die hebben bekend. 
• Snelrecht: dit liep tot 14 januari. In negen van de tien gevallen vond veroordeling plaats. 
• Verhalen van schade: dat gebeurt bij daders die hebben bekend. 
• Cameratoezicht: naast de vaste camera’s zijn in de binnenstad mobiele camera’s gebruikt. 
• De minister wijst op het gebruikmaken van de preventieve dwangsom. 
• Aangifte tegen de ME: er was één aangifte, het intern onderzoek is bijna afgerond. 

Mw. Pennings (districtschef): 
• Uitgelegd wordt waarom bij de charge van de ME in Beijum slechts één aanhouding 

plaatsvond. 
• Is het eens met de opmerkingen over ‘relatief rustig’: de agenten moesten flink aan de bak. 
• Het grotere aantal meldingen: dit komt door de invoering van een nieuw systeem. 

 
B.3. Revitalisering Prefectenhof (raadsvoorstel 28 december 2009) 
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Dhr. Oost (PvdA): 
• Het is opvallend dat opnieuw renovatie wordt voorgesteld, want er is pas een verbouwing 

geweest. 
• Het is te incidenteel op de DIA gericht. Het moet voor de organisatie als totaliteit. De nieuwe 

manier van werken is aan de orde. 
• Vraagtekens kunnen worden geplaatst bij de bezetting van werkplekken. 
• De fractie verzoekt het onderwerp op de discussielijst te plaatsen. 

Dhr. Van der Wilt (D66): 
• Het nieuwe werken: de fractie is er al lang een voorstander van. 
• Duurzaamheid: ondanks de investeringen blijft de score erg laag. Kan dat beter en wat kost 

dat? 
Dhr. Gijsbertsen (GroenLinks): 

• Duurzaamheid: label G is laag, maar E of D ook. Kan het niet beter en wat zijn de kosten? 
• De werkbezettingsgraad is 50%. Er kan dus het nodige gebeuren. 
• Steunt de or het voorliggende plan? 

Dhr. Antuma (Student en Stad): 
• De fractie gaat akkoord. 
• Het energielabel: dit past niet bij Groningen en bij gemeentelijke gebouwen. 
• Het nieuwe werken: de fractie kan zich erin vinden het hier in te voeren. 

Dhr. Huisman (ChristenUnie): 
• Gaat akkoord met het voorstel. 
• Het nieuwe en flexibele werken is goed. Is flexibilisering geen beleid voor alle diensten? 
• Energielabel: label D is ook te laag. Het past niet bij het streven naar duurzaamste stad. 

Wethouder Dekker reageert: 
• Waarom geen aanpak via integrale huisvesting: dat is een punt en komt terug bij de 

bezuinigingsvoorstellen. Efficiënter gebruikmaken van kantoorruimte is aan de orde. 
• Energielabel: dit is een kwetsbaar punt van de notitie. Label A is haalbaar, tegen hoge kosten. 
• De raad ontvangt voor 17 februari inzicht in kosten en terugverdientijd van andere labels. 
• Uiteraard is met de or overleg gepleegd. 

 
Het voorstel gaat als bespreekstuk naar de raad van 17 februari 2010. 
 
C.1. Lijst van ingekomen stukken 
Er worden geen opmerkingen gemaakt. 
 
C.2. Vaststelling verslag van 13 januari 2010 
Het verslag van 13 januari 2010 wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
De voorzitter bedankt de griffie en de commissie voor de inzet en de goede samenwerking. 
Dhr. Seton (CDA) bedankt dhr. Marion voor het werk als voorzitter van deze commissie. 
 
Toezeggingen 
 
Wethouder Dekker 
Bij agendapunt B.3. Revitalisering Prefectenhof: 
De raad ontvangt voor 17 februari inzicht in kosten en terugverdientijd van de energielabels. 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22.20 uur. 


